
P r o t o k t 5 1  nr XV/Z019 
z obrad XV sesji  Rady Miejsklej w Klodzku, 
kt6ra odbyta s ie w dn lu  1 9  grudnia 2019r. 

w sail  Rajc6w Urzgdu Miasta w Klodzku 

Sesja rozpoczgla sig o godz. 13:04 

1. Otwarcie obrad XV sesjl Rady Miejskiej w Ktodzku. 
Otwarcia sesji dokonata Przewodniczqca Rady Miejskiej w Klodzku Pani El ib leta ty ty i rska mowiqc: 
,,Otwierarn obrady XV sesji Rady Miejskiej w Klodzku". 

2. Stwlerdzenle watnoSci sesji. 
Przewodniaqca Rady Pani El ib ieta i y t yhska  stwierdzila, iz w sesji uczestniczy 20 radnych 
w zwiqzku z tyrn wszystkie podejmowane decyzje bqdq prawomocne. (Nieobecny na sesji radny Pan 
Boguslaw Szpytma) 
Lista obecnoIci radnych na sesji stanowi rat. nr 1 do protokolu. 

3. Wyb6r sekretarza sesji. 
Na sekretarza sesji Przewodniczga Rady Pani El ib ieta kytyhska zaproponowala radnego Pana Piotra 
Bryla. Pan radny wyrazil zgode. Innych kandydatur nie zgtoszono. 

Poddano pod gtosowanie kandydature Pana Piotra Bryiy. 
Glosowanie: za - 20, pneciw - 0, wstrzyma/o sie - 0. 
Imienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 2 do protokolu. 
Radny Pan Plotr  Bryta zostal powotany na sekretarza obrad. 

Zastgpca Burrnistrza Miasta Pan Wiestaw Tracz zglosil wprowadzenie zmian do porzqdku obrad 
poprrez wprowadzenie trzech projekt6w uchwal, kt6re byly j u i  ornawiane na Kornisjach Rady 
Miejskiej: 

Projekt uchwaly na druku nr 115 w sprawie przystqpienia Grniny Miejskiej Klodzko do realizacji 
Programu ,,Asptent osobisty osoby niepetnosprawnej" - edycja 2019-2020 finansowanego ze 
irodkbw SolidarnoSciowego Funduszu Os6b Niepelnosprawnych. 
Projekt uchwaiy na druku nr 116 zmieniajqcej Uchwale nr XXIII/190/2016 Rady Miejskiej 
w Klodzku z dnia 20.05.2016 r. w sprawie okrekienia szczeg6lowych warunkow przyznawania 
I odptatno5ci za uslugi opiekuhcze i specjalistyczne uslugi opiekuhcze, z wylqczeniern 
specjalistycznych ustug opiekuhczych dla osob z zaburzeniarni psychicznymi, oraz 
szczeg6lowych warunk6w czqSciowego lub calkowitego zwolnienia od oplat, jak rowniez trybu 
ich pobierania. 
Projekt uchwaly na druku nr 117 w sprawie wzniesienia pornnika uparnigtniaj~cego 
plutonowego Ernila Czecha. 
Zastcpca Burrnistrza dodal, ze zachodzi koniecznoid ponownego podjecia ww. uchwaly, 
poniewaz ma ona inny tryb wejscia w zycie niz w tej, ktbra byta podjeta przez Radq na 
poprzedniej sesji. 

Przewodniuqca Rady Pani Elkbieta i y ty i r ska  poddata pod glosowanie wnioski zgtoszone przez 
Zastepce Burmistma do porzqdku obrad: 

Wprowadzenie do porzqdku obrad projektu uchwaty na druku nr 115 w sprawie przystqpienia 
Gminy Miejskiej Klodzko do reaiizacji Prograrnu ,,Asptent osobisty osoby niepelnosprawnej" - 
edycja 2019-2020 finansowanego ze Srodk6w Soiidarnosciowego Funduszu Os6b 
Niepelnosprawnych. 

Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstmymalo si.$ - 0. 
Irnienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 3 do protokotu. 
Projekt uchwaly zostal wprowadzony do porzqdku obrad jako punkt nr 16. 



Wprowadzenie do porzqdku obrad projektu uchwaty na druku nr 116 zrnieniajqcej Uchwalg 
nr XXIII/190/2016 Rady Miejskiej w Klodzku z dnia 20.05.2016 r. w sprawie okreilenia 
szczego~owych warunkow przyznawania i odplatnoici za uslugi opiekuncze i specjalistyczne 
uslugi opiekuhcze, z wylqczeniern specjalistyunych uslug opiekuliaych dia osbb 
z zaburzeniarni psychicznyrni, oraz szczegblowych warunkbw czefciowego lub calkowitego 
zwoinienia od oplat, jak rowniez trybu ich pobierania, 

Gtosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Imienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 4 do protokolu. 
Projekt uchwaly zostal wprowadzony do porzqdku obrad jako punkt nr 17. 

Wprowadzenie do porzqdku obrad projektu uchwaty na druku nr 117 w sprawie wzniesienia 
pornnika upamietniajqcego piutonowego Ernila Czecha. 

Gtosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Irnienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 5 do protokotu. 
Projekt uchwaly zostal wprowadzony do porz~dku obrad jako punkt nr 18. 

Porzadek obrad DO zmianach ~rzedstawia sie nasteDuiaco: 

1. Otwarcie XV sesjl Rady Miejskiej w Klodzku. 
2. Stwierdzenie wainoici sesji. 
3. Wybbr sekretarza sesjl. 
4. Przyjecie protokolu z obrad XIV sesji Rady Miejskiej w Klodzku. 
5. Sprawozdanie Burrnistrza Miasta Klodzka z pracy rniedzy sesjarni. 
6. Przyjecie planbw pracy komisji stalych Rady Miejskiej w Kbdzku. 
7. Przyjecie planu pracy Rady Miejskiej w Ktodzku. 
8. Podjecie uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Grniny Miejskiej Klodzko na 

lata 2019-2028, druk nr 113. 
9. Podjecie uchwaly w sprawie dokonania zrnian budietu Grniny Miejskiej Klodzko na 2019 rok, 

druk nr 114. 
10. Podjecie uchwaly w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Grniny Miejskiej Klodzko na lata 

2020-2029, druk nr 94. 
11. Podjecie uchwaty w sprawie przyjecia budietu Gminy Miejskiej Klodzko na 2020 rok, d ruk  nr 95. 
12. Podjecie uchwaly w sprawie okreilenia cen jednostek paliwa w Grninie Miejskiej Klodzko na rok 

szkolny 2019-2020, druk nr 109. 
13. Podjecie uchwaty w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoll prowadzonych przez Gming 

Miejskq Klodzko, druk nr 110. 
14. Podjecle uchwaky w sprawie przyjpcia Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych 

Dzieci i Mlodziety Gminy Miejskiej Klodzko, druk nr 111. 
15. Podjecie uchwaty w sprawie przyznawania Stypendiurn ,,LEONARDO" za osiqgnlecia naukowe, 

sportowe lub artystyczne, druk nr 112. 
16. Podjqcia uchwaky w sprawie przystqpienia Grniny Miejskiej Klodzko do realizacji Prograrnu 

,,Asystent osobisty osoby niepehosprawnej" - edycja 2019-2020 finansowanego ze Srodkbw 
Solidarnofciowego Funduszu 0s6b Niepetnosprawnych, druk nr 115 

17. Podjecia uchwaky zmieniajqcej Uchwale nr  XXIII/190/2016 Rady Miejskiej w Klodzku z dnia 
20.05.2016 r. w sprawie okreilenia szczegolowych warunk6w przyznawania i odplatnofci za uslugi 
opiekuhcze i specjalistyczne uslugi opiekuricze, z wytqczenlem specjalistynnych uslug 
opiekuhczych dla os6b z zaburzeniarni psychicznyrni, oraz szczegblowych warunkbw ueiclowego 
lub calkowitego zwoinienia od oplat, jak rowniez trybu ich pobierania, druk nr 116. 

18. Podjecia uchwaly w sprawie wzniesienia pornnika uparnietniajqcego plutonowego Emila Czecha, 
druk nr 117 

19. Interpelacje I zapytania radnych. 
20. Wnioski i oiwiaduenia radnych. 
21. Sprawy r6zne. 
22. Zakohczenie sesji. 

4. Przyjpcie protokotu z obrad X IV  sesj i  Rady Miejskie j  w Klodzku. 

Protok6l zostal przedloiony radnyrn. Uwag do protokolu nie zgloszono. 
Protokbl z XIV sesji Rady Miejskiej w Kkodzku zostal przyjpty. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Ktodzka z pracy mlgdzy sesjami. (Zak nr 6) 
Uwag i zapytari do sprawozdania nie stwierdzono. 
Sprawozdanie zostalo przyjete. 



6. P n y j ~ c i e  plan6w pracy komisjl stalych Rady Miejskiej w Ktodzku. 

Przyjgcie planu pracy Komisjl ds. Lokalowych na 2020 rok. (Zal. nr 7) 
Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sic - 0. 
Irnienny wykaz glosowanla stanowi zal. nr 8 do protokolu. 
Plan pracy zostat przyjqty. 

Przyjecie planu pracy Komisji Zdrowia, Pomocy Spolecznej, Spotu i Turystyki na 2020 rok 
(ZaL nr 9) 
Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Irnienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 10 do protokolu. 
Plan pracy zostat przyjety. 

Pnyjgcie planu pracy Komisji Edukacjl I Kultury na 2020 rok. (Zal. nr 11) 
Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Irnlenny wykaz gksowania stanowi rat. nr 12 do protokotu. 
Plan pracy zostat przyjety. 

Przyjqcie planu pracy Komlsjl Budietu, Finansow i Polityki Gospodarczej na 2020 rok. 
(Zal. nr 13) 
Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Irnienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 14 do protokotu. 
Plan pracy zostat przyjety. 

5. Przyjgcie planu pracy Rady Miejskiej w Kkdzku. (Zaf. nr 15) 

Przewodniczga Rady Pani Elibieta iytyirska poddata pod gtosowanle przyjecie planu pracy Rady 
Miejskiej w Klodzku na 2020 rok. 
Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Irnienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 16 do protokolu. 
Plan pracy zostat przyjety. 

6. Podj~cie uchwaw w sprawle zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 
Klodzko na lata 2019-2028, druk nr 113. (Zal. nr 17) 

Projekt uchwaty zostat przedtotony radnyrn. 

Skarbnik Gminy Miejskiej Klodzko Pani Wioletta Srokowska-Chmiel w imieniu Burrnistrza Miasta 
zgtosila i orn6wila autopoprawkp do projektu uchwaty na druku nr  113. Zgloszona autopoprawka 
stanowi Zat. nr 18 do protokolu. 

Przewodniczqca Rady Panl Elibieta iytyhska poddala pod glosowanie autopoprawke zgtoszonq przez 
Burmistrza Miasta do projektu uchwaty na druku nr  113. 
Glosowanie: za -1 7, ptzeciw - 0, wsttzymalo sie - 3. 
Irnienny wykaz glosowania stanowi zat. nr 19 do protokolu. 
Autopoprawka zostala przyjeta. 

Przewodniczqca Rady poprosila o przedstawienie opinii do projektu uchwaty wydanej przez 
rnerytorycznq Komisje. 

Przewodniczqca Komisji Budietu, Finans6w i Polityki Gospodaruej Panl Aneta tos iewia 
poinforrnowala, ze Kornisja wnioskuje o przyjgcie projektu uchwaty na druku nr  113 wraz 
z autopoprawkq, bez poprawek. 

Uwag i zapytali do projektu uchwaly nie stwierdzono. 

Przewodniuqca Rady Pani Elibieta zytyhska poddata pod glosowanie podjgcie uchwaiy w sprawle 
zrniany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kiodzko na lata 2019-2028, druk nr  113 
wraz z autopoprawkq. 
Glosowanie: za -17, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 3. 
Irnienny wykaz glosowania stanowi zal, nr 20 do protokoiu. 
Uchwata zostala podjeta i otrzymaa nr XV/109/2019. (Zal. nr 21) 



7. Podjecle uchwaly w sprawle dokonanla zmian budietu Gminy Miejskiej Klodzko na 2019 
rok, druk nr 114. (Zal. nr 22) 

Projekt uchwaly zostal przedloiony radnyrn 

Skarbnik Grniny Miejskiej Klodzko Pani Wioietta Srokowska-Chrniel w irnieniu Burrnistrza Miasta 
zglosila i ornbwila autopoprawkg do projektu uchwaty na druku nr  114. Zgloszona autopoprawka 
stanowi Zal. nr 23 do protokolu. 

Przewodniczqca Rady Panl Elibieta tytyirska poddala pod gtosowanie autopoprawkg zgloszonq przez 
Burrnistrza Miasta do projektu uchwaly na druku nr  114. 
Giosowanie: za -1 7, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 3. 
Imienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 24 do protokolu. 
Autopoprawka zostala przyjeta. 

Przewodniczqca Rady poprosita o przedstawienie opinii do projektu uchwaly wydanej przez 
rnerytorycznq Kornisje. 

Przewodniczqca Kornisji Budzetu, Finansow i Polityki Gospodarczej Pani Aneta tosiewicz 
polnforrnowala, i e  Kornisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaty na druku nr  114 wraz 
z autopoprawkq, bez poprawek. 

Uwag i zapytari do projektu uchwaty nie stwierdzono. 

Przewodniczga Rady Panl Elibieta iytyhska poddala pod glosowanie podjecie uchwaly w sprawie 
dokonania zrnian budietu Grniny Miejskiej Ktodzko na 2019 rok, druk nr  114 wraz z autopoprawkq. 
Glosowanie: za -1 7, ptzeciw - 0, wstrzymalo sie - 3. 
Irnienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 25 do protokolu. 
Uchwala zostala podjeta I otrzymala nr XV/110/2019. (Zal. nr 26) 

8. Podj~cie uchwaly w sprawie Wieloletniej Prognozy Flnansowej Grniny Mlejskiej Klodzko 
na lata 2020-2029, druk nr 94. (Zat nr 27) 
Projekt uchwaly zostal przedtoiony radnyrn. 

Sekretarz obrad Pan Piotr Bryla odczytal trefC: uchwaty nr XII/83/2019 Skladu Orzekajqcego 
Regionainej Izby Obrachunkowej we Wroclawiu z dnia 2 grudnia z 2019 roku w sprawie opinii 
o projekcie uchwaty w sprawie wieioletniej prognozy finansowej Grniny Miejskiej Klodzko 
przedstawionej wraz z projektern uchwaty budietowej na rok 2020. (Zal. nr 28) 

Przewodniczqca Rady poinforrnowala, i e  od powyiszej uchwaly nie bylo odwolania, wiec jest to 
dokurnent prawornocny. 

Skarbnik Grniny Miejskiej Klodzko Pani Wioletta Srokowska-Chrniel w irnieniu Burrnistrza Miasta 
zglosila i ornbwita autopoprawkc do projektu uchwaly na druku nr  94. Zgloszona autopoprawka stanowi 
Zal. nr 29 do protokdu. 

Przewodniczqca Rady Pani Eltbleta ~ytynska poddala pod glosowanie przejecie autopoprawki 
zgloszonej przez Burrnistrza Miasta do projektu uchwaly na druku nr  94. 
Glosowanie: za -17, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 3. 
Imienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 30 do protokotu. 
Autopoprawka zostala przyjqta. 

Przewodniczqca Rady poprosila o przedstawienie opinii przez rnerytoryane Kornisje. 

Przewodniczqca Kornisji Budietu, Finansbw i Polityki Gospodarczej Panl Aneta toslewicz 
poinforrnowala, i e  Kornisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaly na druku nr  94 wraz 
z autopoprawkq, bez poprawek. 

Przewodniczqcy Kornisji Gospodarkl Kornunainej, Ochrony ~rodowiska i kadu Przestrzennego Pan 
Zbigniew Nowak poinformowat, i e  Kornisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaty na druku nr  94 
wraz z autopoprawka, bez poprawek. 



Przewodniuqcy Komisji Zdrowia, Pomocy Spotecznej, Sportu i Turystyki Pan Adam Kwas 
poinformowat, t e  Kornisja wnioskuje o przyjgcie projektu uchwaty na druku nr 94, bez poprawek. 

Przewodniczilcy Komlsji Edukacji i Kultury Pan Damian Slak poinformowat, i e  Komisja wnloskuje 
o przyjgcie projektu uchwaty na druku nr 94 wraz z autopoprawkq, bez poprawek. 

Przewodniuqcy Komisji Spraw Obywatelskich i Porzqdku Publlcznego Pan Plotr Bryla poinformowat, 
i e  Kornisja wnioskuje o przyjpcie projektu uchwaty na druku nr 94 wraz z autopoprawkq, bez 
poprawek. 

Uwag i zapytah do projektu uchwaly nie stwierdzono. 

Przewodniuqca Rady Pani Eltbieta kytyirska poddata pod glosowanie podjgcie uchwaty w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Grniny Miejskiej Ktodzko na lata 2020-2029, druk nr 94 wraz 
z autopoprawkq. 
Glosowanie: za -1 7, pneclw - 0, wstrzymalo sie - 3. 
Irnienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 31 do protokdu. 
Uchwata zostala podjeta I otrzymata nr XV/111/2019. (Zal. n r 3 2 )  

9. Podjecie uchwaly w sprawie przyjecla budietu Gminy Miejskiej Klodzko na 2020 rok. 
druk nr 95. (Zal. nr 3 3 )  

Projekt uchwaty zostal przedloiony radnyrn. 

Sekretarz obrad Pan Piotr Bryla odczytal trejk uchwaty nr XII/81/2019 Sktadu Orzekajqcego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wroctawiu z dnia 2 grudnia w 2019 roku w sprawie oplnii 
o przedtoionym przez Burmistrza Miasta Klodzka projekcie uchwaly budietowej na 2020 rok. 
(Zal. n r 3 4 )  oraz t r e i t  uchwaty nr XII/82/2019 Skladu Orzekajqcego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
we Wroctawiu z dnia 2 grudnia 2019 r, w sprawie opinii o moiliwoJci sfinansowania deficytu Gminy 
Miejskiej Klodzko przedstawionego w projekcie uchwaty budietowej na 2020 rok. (Zal. nr 3 5 )  

Skarbnik Grniny Miejskiej Klodzko Pani Wioletta Srokowska-Chrniel w irnieniu Burrnistrza Miasta 
zgtosita i ornbwita autopoprawkg do projektu uchwaly na druku nr 95. Zgtoszona autopoprawka stanowi 
Zal. nr 3 6  do protokolu. 

Przewodniczqca Rady Panl Eltbleta iytyirska poddata pod glosowanie przyjgcie autopoprawkl 
zgloszonej przez Burmistrza Miasta do projektu uchwaty na druku nr 94. 
G/osowJ~/~:  za -1 7, przeciw - 0, wstnymalo sie - 3. 
Irnienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 37 do protokotu. 
Autopoprawka zostala pnyjqta. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta tytyirska odczytala treik pierwszej z dw6ch zlotonych przez Klub 
Radnych PIS - Zjednoczona Prawica w Ktodzku poprawek do projektu budietu na 2020 rok. 
(Zal. nr 38 )  

W imieniu Klubu Radnych Pis - Zjednoczona Prawica glos zabrat radny Pan Stanislaw Bartczak: 
Szanowni Pahstwo, ul. Dusznicka zostata przejgta przez grnine 27 wrzeinia 2018 roku. Wielu 
mieszkahcow, od wielu lat zglaszalo j u i  potrzeby remont6w chodnikbw jak i innych uiic, gdzie 
absolutnie do tego sip nle przychylono. Miatem wiele zgtoszeh, stqd t e i  te  ulice, ktore sq wpisane we 
wniosku - t o  ulice, ktbre podawali rnieszkaricy. Z uwagi na to, ze ulica Dusznicka czasowo jest mtodo 
przejgta, bo w 2018 roku, a bezpieczehstwo rnieszkahc6w rnusi byk najwainiejsze, sq to chodniki 
ags to  bardzo zniszczone i zagraiajq bezpieczeristwu, jak rbwniei bardzo wainq ulicq jest 
ul, ierornskiego i ul. Sienkiewicza. Mieszkaricy uiicy ierornskiego mbwiq, i e  jest to j u i  dzielnica 
trzynasta - zapomniana, a ulica Sienkiewicza dlatego, i e  jest tam szkola i wiele dzieci tamtgdy chodzi. 
Wiem, ze niektorzy radni j u i  to  zgtaszali i prosili niejednokrotnie o to, aby przychylik sig do rernontu 
tych chodnikbw. Oczywiicie te 650 tys. zl., o ktorych wspornniatern i o tym, i e  jest tam tak du io  ulic, 
to nie znaczy, i e  wszystkie naraz bpdq zrobione. Oczywilcie tutaj Pahstwo radni bgdq rnieli pole do 
popisu, aby podyskutowat, ktbre na dzieri dzisiejszy sq priorytetarni. Bardzo proszg Pahstwa radnych 
o rozwaienie tej kwestii zwlaszcza, i e  ul. Dusznicka bgdzie rernontowana ze 5rodk6w wtasnych i okaie 
sip tak, i e  te  bardzo newralgiczne chodniki, o ktorych jest mowa - nie wiern czy za 5 lat je  zrobirny? 



Uwaiarn, t e  bezpieczehstwo rnieszkahc6w jest najwainiejsze. Ulica Dusznicka nie jest ulicq tak 
tragicznq, i e  rnielibyirny priorytetowo jq zrobit pod kqtern bezpieuehstwa. Bardzo Pahstwa radnych 
proszg o wyczulenie i zwr6cenie sig w strone rnieszkahcbw, poniewai jesteirny wybrani przez 
rnieszkahc6w I powinnidmy wsluchiwat sig w ich glos i pracowat dla ich potrzeb, ieby irn sig l tej tylo 
i bezpieczniej, aby byli zadowoleni z funkcjonowania, pracy Rady Miejskiej. Dzigkujg. 

Glos zabral Burrnistrz Miasta Pan Michat Piszko: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado. Odnoszqc sie 
do wypowiedzi radnego Pana Bartczaka i wniosku Klubu o zrniane w projekcie budtetu na 2020 rok, 
chcialern podkreilif tylko jednq rzecz, ten ternat byl dyskutowany na Kornisji Budietu i Finansow, Pana 
nie bylo - rozurniern, ale postararn sig Panu w tej chwili to wytlurnaczyt. Obowiqzuje nas pewien 
proces inwestycyjny. Te wszystkie wnioski, kt6re oczywiicie sq potrzebne, ja tego nie kwestionujp, jak 
najbardziej sq to ulice istotne z punktu widzenia naszych rnieszkahc6w, ale rnusirny sig kierowaf 
jednak pewnyrnl kryteriarni zwiqzanyrni z procesem inwestycyjnyrn w Grninie Miejskiej Ktodzko. Ulice 
Dusznickq przejgliirny w 2018 roku od Powiatu wraz z projektern budowlanyrn. Zloiylisrny wniosek do 
Funduszu Dr6g Sarnorzqdowych. Na chwiie obecnq rnarny inforrnacjg, i e  projekt zostal bardzo wysoko 
oceniony i bedzie prawdopodobnie dofinansowany w wysokofcl 70°/o tego zadania, Jest to t e i  jedna 
z gt6wnych arterii kornunikacyjnych rniasta. Kierujerny sig takq logikq, i e  bqdzierny realizowat te 
zadania, na kt6re rnarny dofinansowanie. Druga rzecz, to kwestia zwiqzana z tyrn, i e  najpierw rnusirny 
zrobit te kluczowe arterie, ieby sig po nich bezpiecznie jeidzilo. Trzeba wziqC pod uwage t e i  to, ze 
ulica Dusznicka obsluguje kornunikacyjnie crnentarz, skiep, osiedie, zjeidiarny t e i  t q  ulicqz obwodnicy 
i wjeidiarny na obwodnicg. Nie przeue ternu, i e  te inwestycje, ktbre ztozyl Paristwa Klub sq 
potrzebne, bo oczywidcie sq, ale rnarny proces inwestycyjny i pewnq kolejnoik reailzacji zadah. Tyrn 
bardziej, i e  te czynniki, o kt6rych rnowilern czyli projekt budowlany i rnoiliwos1 potencjalnego 
otrzyrnania dofinansowania w wysokoici 70% jest istotniejszy i prositbyrn Pahstwa radnych o to, aby 
ta poprawkg, ten wniosek Klubu odrzucid. Dzigkujg. 

Ad vocern radny Pan Stanislaw Bartczak: Panie Burrnistrzu, oczywiicie bardzo slusznie Pan 
zauwaia, i e  jest to gl6wna ulica i t e i  bardzo waina. Jednak co do ullcy Dusznickiej, w zalqczniku 
czwartyrn, w rubrykach dofinansowanie unijne lub inne irodki, nie ma dofinansowania, o ktoryrn Pan 
rn6wl, a jak nie ma I jest to na stowo, to proszg mi wybaczyt. Ja tutaj nie rnarn iadnego pisrna, 
dokurnentu, ktory potwierdza dofinansowanie ui. Dusznickiej. Proszg zauwaiyt, i e  ulica Dusznicka na 
dzieh dzisiejszy nie jest w takirn stanie, ktory by zagraiat, tak jak to jest w przypadku chodnikbw 
i innych rniejsc od wielu tat zaniedbanych. Myslg, i e  to bezpieczehstwo rnieszkahc6w, ten priorytet, 
kt6ry od wieiu lat jest zglaszany, tu Szanowni Radni warto to rozwaiyt. Za rok, za dwa - zrobirny 
Dusznicka bedzierny szukat pieniedzy i pewnie znajdzierny, ale nie tak, ieby przejqk ulicq Dusznickq 
i w pbltora roku j u i  rernontowat, a przez wiele ia t  tarnte zagroienia dla rnieszkahcow sq odsuwane 
i tak bgdzierny odsuwat, a rnieszkahcy naciskajq, coraz bardziej sq podirytowani i rnusirny sig jednak 
wsluchat i cze5t tych chodnik6w wyrernontowac. 

Burmistrz Miasta Pan Michat Plszko: Pani Przewodniuqca, Wysoka Rado. Panie radny, ,,tak krawiec 
kraje jak mu rnaterialu staje". Bardzo chc~atbyrn, zeby po tej kadencji 80% dr6g i chodnik6w w naszyrn 
rniedcie zostalo wyrernontowanych i bedzierny do tego dq iy t  jak razern tutaj jesteirny, ale realia sq 
realiarni i pewne kryteria, pewne priorytety rnusrrny sobie wczeiniej zatotyt, l a  Panu radnernu 
przeczytarn pisrno, kt6re wplyngto do nas 11 grudnia 2019 roku z Kornisji oceny wniosk6w 
o dofinansowanie w rarnach funduszu dr6g sarnorzqdowych, kt6ra lnforrnuje nas, i e  zadanie pn.: 
,,Prrebudowa ulicy Dusznickiej w Klodzku od skrzyzowania z ulicq Noworudzkq do skrzyiowania z ul iq 
Objazdowtl, zostalo umieszczone przez Komisje na iiScie zadah rekomendowanych do doflnansowania 
w ramach funduszu d d g  samoqdowych. WysokoSt proponowanego dofinansowania to 2 180 635,80 
zl, co stanowi 70% warto6cl inwestycji." Grzechem byloby nie skorzystat z tych pienigdzy, bo p6iniej 
rnoie byC taka sytuacja, i e  nie bedzierny r n~e t  rnoiliwoici skorzystania z takiej okazji. Jeszcze raz 
proszg Pahstwa radnych o odrzucenie wniosku. 

GOS w dyskusji zabral radny Pan Pawet Najda: Panie Burrnistrzu, Wysoka Rado. Panie radny 
Stanislawie Bartczak dzigkujg, i e  Pan wprowadzil ul. Sienkiewicza w swojq autopoprawkg, aukolwiek 
ta sprawa byla dyskutowana na kornisjach. Rozrnawialern z Panern Burrnistrzern na ternat tej ulicy 
i sarn rowniei pisalern wniosek radnego do budtetu o gruntowny rernont tej ulicy. Zdajg sobie sprawg 
z tego jaki jest budtet, jakie sq priorytety. Pozw6lrny dziataC Burrnistrzowi wedtug swoich kryteri6w 



i zatoieh wierzqc w to, ze w kadencji, ktbra trwa jeszcze cztery lata, uda nam sig zrobit wigkszokt 
tych przez Pana napisanych autopoprawek. Bedg sig tez o to ubiegat, mam nadziejg, i e  z radnq Paniq 
Anetq tosiewicz, z Panem Adamem Kowalskim. Wszystkie te ulice sq bardzo wazne, natomiast trzeba 
trzymat sig kryteri6w. Mieszkahcy ulicy Sienkiewicza na t q  chwilg bardzo ubiegajq sig o zmiang 
organizacji ruchu na ul. Sienkiewicza i ul. Walecznych oraz w przybounych ulicach jak Willowa i bedg 
sig o to ubiegat. Jeieli chodzi o chodnik - to Panie Burmistrzu - i e  tam co do remontu dogadamy sie 
z firmq CALOR. 

Glos zabrata Skarbnik Gminy Miejskiej Ktodzko Pani Wioletta Srokowska-Chmlel: Szanowny Panie 
radny, chciatabym tylko odnieit sig do zatqcznika nr 4. Nie jest Pan utonkiem Komisji Budietu, ale 
myilg, ze ta kwestia byla dyskutowana r6wniet na innych komisjach. Chciatam tylko Pahstwu 
przypomnlet, t e  ul. Dusznlcka w wysokoici 1 600 000 zl na dwa lata: 2020-2021 byta wpisana jako 
wktad wtasny, a nie ir6dta z innych dochodbw, z tego wzglgdu, ze nie planujemy wirtualnych 
dochodbw, poniewaz polityka jest tak prowadzona, i e  jeieli byfmy tego dofinansowania nie otrzymali, 
planowaliimy, ze bgdzie ono w wysokoici 5O0/0 calofci zadania, wigc 1 600 000 zt, to nle jest kwota 
remontu calej ulicy Dusznicklej, to jest kwota wktadu wtasnego gmlny i on sig zmniejszy, jeieli 
faktyunie bedzie utrzymane dofinansowanie na poziomie 70%. Oczywiicie przetargi jeszcze pokatq 
nam rzeczywistoit i w6wczas bedziemy robit zmiany do budietu, bo one bgdq konieczne. Bedziemy 
wprowadzat catq kwotg zadania inwestycyjnego, a nie tylko i wytqcznie wklad wlasny. 

Gtos zabrala radna Pani Aneta Losiewia: Wysoka Rado, Pani Przewodniczqca. Bardzo dobrze 
powiedziat i zgadzam sie w 100% z radnym Pawtem Najdq, natomiast chciatabym tylko uzupetnit. My 
nle molemy skupiat sig i dyskutowaf, czy akurat ta ulica bgdzie ujqta w budiecie przyszlego roku czy 
inna, bo rzeuywiicie wszystkie sq bardzo watne. My powinnismy sig skupi6 nad tym, teby popatrzet 
na projekt budtetu jako na catoft. Uwazam, ze dotychczasowe dziatania i polityka finansowa 
Burmistrza Michala Piszki zastugujq na takie zaufanie i o tym co powiedziat radny Pawel Najda, i e  to 
jest propozycja wladzy wykonawczej, ktbra takie zatotenie robi do projektu budtetu, ieby one t e i  byty 
celowe, oszczgdne i ekonomiczne. Potrzeb jest bardzo duzo i gdyby nawet spadty nam te irodki 
z nieba, to chyba nawet nie bylibyimy w stanie wszystkich zadah zrealizowaC, bo kaidy by miat nowe 
pomysty. Podsumowujqc projekt - bo mysle, i e  to jest bardzo wazne - trzeba zwrocii uwagg na to, t e  
przedtoiony projekt przez Burmistrza jest chyba najtrudniejszy od 2014 roku. Po raz drugi pianujemy 
deflcyt, oczywifcie ze wzglgdu na realizowane inwestycje. Wigkszoft z tych inwestycji, co r6wniei 
trzeba podkreilit, jest dofinansowana, sq pozyskiwane frodki zewngtrzne, a zatem wartofci, ktore 
miasto otrzymuje sq znacznie wieksze nit wydawane pieniqdze. Myile, i e  kontynuacja tej drogi jest 
bardzo dobra. Naleiy podkreilit, i e  deficyt wynika wtafnie z koniecznoici reaiizacji tych zadah 
inwestycyjnych, a nadwytka operacyjna dochodow bieiqcych nad wydatkami bieiqcyml pianowana 
jest na poziomie jedynie 2,7 mln zl., to jest dotychczas jedna z najniiszych mirno, i e  zgodnle 
z wytycznymi Ministerstwa pianuje sig wzrost dochodow bieiqcych zgodnie ze wskainikami, to jednak 
natotone przez nasz rzqd obligatoryjne wydatki ich wzrost jest nieproporcjonalnie duio wyzszy 
i dlatego wlainie te wydatki rosnq, wiec nadwyiki, ktore rnoglibyimy przeznaczy6 na inwestycje 
znacznie nam sig kuruq. Uwaiam, t e  w tym projekcie budzetu inwestycje nadal sq utrzymane na 
bardzo dobrym poziomie, wtafnie biorqc pod uwage dynamikg wzrostu wydatk6w bletqcych 
I w zwiqzku z tym r6wniei uwaiam, ze powinnismy podtrzymat zaufanie dla Burmistrza i przyjqk ten 
projekt budzetu. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibleta iytynska: MyfIe, i e  bgdziemy kohczy6, bo zrodzita sig nam tu 
dosyt powazna dyskusja czasowa. Jeszcze radny pan Krzysztof Mqka i bgdziemy koriczyt dyskusjg. 

Gtos zabrat radny Pan Krzysztof Mqka: Pani Przewodniuqca, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu. 
Zawsze m i b  jest posluchat takich pigknych wypowiedzi Palistwa, kt6rzy swego lidera chwalit musicie, 
bo nie macie wyj6cia. Pan Burmistrz jest liderem Pahstwa Klubu, wigc to normalna rzecz, ze wszystko 
robi dobrze, Jeili mimo wszystko, mimo tych prognoz, ktore Pan Burmistrz odczytal, jefli tych 
pienigdzy nie otrzymamy, czy moina liczyf zatem, t e  te pienlqdze, kt6re sq zarezerwowane na lata 
2020-2021 - a nie dosztoby do realizacji przebudowy ul. Dusznickiej z powod6w od nas niezaleinych 
i pienigdzy byimy nie otrzymali na to zadanie, bo one jeszue nie sq zatwierdzone - czy wtedy rnotna 
liczyt na skierowanie tych Brodk6w na remont tych ulic, o kt6rych tutaj wspominaliimy? Druga sprawa 
z ulicq Sienkiewicza, bo ona jakby tutaj stata siq kiuczem. Pamigtam, i e  jaki i  czas temu 



dyskutowaliimy tutaj nad tyrn, i e  tq ulicq byta ciqgnieta rnagistrala cieplownicza i rnialo to wszystko 
potem byd - na koszt te j  firmy - uporzqdkowane, przywrocone do stanu pierwotnego. Czy kt04 
z urzednikow to sprawdzil? A co bedzie je i l i  bedzierny rnusieli rnieszkalicorn tych ulic, ktore tutaj 
wymienialiirny placiC odszkodowania za wypadki, bo chodniki sq  krzywe itd.? 

Glos zabrat Burmistrz Miasta Pan Mlchal Plszko: Pani Przewodniczqca, Wysoka Radio, le ie l l  chodzi 
o kwestie potencjalnych zrnian budzetowych, jeieli nie otrzyrnalibyimy na to  zadanie dofinansowania, 
a przypominam, i e  jest ono na liicie zadali rekornendowanych, wiec uwaiarn, i e  jeieli Pahstwa trbjce 
i dotqczajqc awartego radnego Pana Bogustawa Szpytrne, zaleiy na tym, abyimy otrzyrnali tq dotacjg, 
a jesteicie Palistwo i reprezentujecie w te j  chwili opcje rzqdzqc% wiec apeluje i prosze o to, aby Pan 
Bartczak, Pan Mqka, Pan Szpytrna I Pani Kobak, w rniarg swoich rnozliwoSci wstawili sig za tyrn 
projektem w odpowiednirn resorcie i wtedy wszyscy razem bgdziemy iwictowad kolejnq inwestycje 
oddanq w Ktodzku. A co do tego, i e  to zadanie zatoimy spadloby z realizacji budietu, to  ja jako organ 
wykonawczy przedstawig propozycje potencjalnych zrnian w budiecie i przesunigt Srodkow na zadania 
rnajqtkowe i to Palistwo jako radni podejmiecie decyzje, na ktbre zadania te Srodki skierowat. 

Przewodniaqca Rady Pani Elibieta ~ytyfiska: Szanowni Palistwo zamykam dyskusje nad tq 
poprawkq. Zamykam dyskusje bezsprzecznie, bezapelacyjnie. lestern pewna, wiern co robie i poddaje 
pod glosowanie poprawke wniesionq przez radnych. (Zglaszajqcy sie do dyskusji radny Krzysztof Mqka 
oraz radna lolanta Kobak nie otnymali  zgody na zabranie glosu.) Radny Pan Krzysztof Mqka: Pani 
Przewodniczqca, Pan Burrnistrz nie odnibst sic do wszystkich punkt6w. Radna Panl Jolanta Kobak: 
Nie odnle6llkrny sig do wszystkich punktow. Przewodniczqca Rady Pani Elibieta tytyirska: Pani 
lolanta Kobak wzywarn Paniq do uspokojenia swoich emocji. Radna Panl Jolanta Kobak: Chcieliirny 
odnieid sig do wypowiedzi Pana Burrnistrza. Radny Pan Stanistaw Bartuak: Pani Przewodniczga, 
proszg daC sip wypowiedzied. Przewodniczqca Rady Pani Eltbleta ~ytyfiska: Czy Pani radna Kobak 
rnoie sic uspokoit? Czy Palistwo radni mogq sie uspokoid? Bo bedzierny rnusieli zastosowat inne 
Srodki, ieby  Palistwo przestali przerywai nam obrady. 

Przewodniczqca Rady Panl Elibieta iytyliska poddala pod gtosowanie przyjecie poprawek 
zgloszonych przez Klub Radnych Pis - Zjednoczona Prawica w Klodzku do projektu budtetu na 2020 
rok. 
Giosowanie: za - 3, ptzeciw - 17, wstrzymalo sig - 0. 
Imienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 39 do protoko)~. 
Poprawka zostata odnucona. 

Nastgpnie Przewodniczqca Rady Pani Elibieta tytynska odczytata treid drugiej poprawki do 
projektu budietu na 2020 rok zlotonej przez Klub Radnych Pis - Zjednoczona Prawica w Klodzku. 
(Za/. nr 40) 

(30s zabrat radny Pan Stanislaw Bartczak: Pani Przewodniczqca, Szanowni Radni. Czasami migdzy 
narni radnymi byly dyskusje na temat zabezpieczenia przeciwpowodziowego, ochronp rnagistrali 
sanitarnej, ochrong terenow wodonoinych. Co niektorzy rnowiq mi, pokai dokurnenty. Szanowni 
Pahstwo, rgce opadajq. Temat zabezpieczenia magistrali sanitarnej, tak strategicznego miejsca, to  jest 
temat, kt6ry ciqgnie sie od 1998 roku. Wiecie Palistwo, i e  wielokrotnie rn6wie o tyrn ternacie dlatego, 
ze przedstawilem skierowanie tych 120 000 zt na ten problem. Magistrala sanitarna, to  jest 
strateglczna magistrala, ktbra przepwwa przez teren zalewowy. Marny tereny wodonolne, ktore sq 
szuegolnie chronione i magistrala sanitarna z decyzji z 1996, 1997 roku w punkcie trzecim m6wi 
wyrainie: zachowaC szczegblnq 5zczelnoid rnagistrali. To nie znaczy, t e  ona ma bye szczelna z boku, 
z tytu, ale rowniei ochroniona przed uszkodzeniarni. Plan czy rnoiliwoSt zrealizowania tego 
przedsiewzigcia - nie jest to pornyst moj, czy naszego Klubu, bo ten pomysl j u t  dawno padl. Nawet 
Pan Prezes Bicz w 2000 roku j u i  zwracal na to uwage, aby uksztattowai: ten teren, wlainie oddzlelajqc 
studnie z jednej strony od rzeki Nysy Klodzkiej - co zrobiq oczywikcie Wody Polskie - a takie od 
strony rnagistrali sanitarnej pornigdzy tyrni studniami. Dzisiaj patrzymy tak, niekt6rzy z nas, rnoie 
nawet organ wykonawczy, i e  nie ma opadow, slorice Swieci i wszystko jest dobrze I nie ma takiej 
potrzeby inwestycyjnej. Prosze Pahstwa, prognozy W6d Polskich przewiduja i e  co jedenaicie lat takie 
opady, podtopienia bgdq rnialy rniejsce. Ostatnio, kto z Paristwa byl na spotkaniu, kiedy Wody Polskie 
spotkaty sig z mieszkahcarnl, przedstaw~ono pewnq ulotke, pisrno i tam na drugiej stronie jest napisane 
co Wody Polskie mbwiq: 2020-2021 wrocq podtopienia, to co byto z lat 1997, 1998, 2002, itd. Uczularn 



Palistwa radnych, wracamy do tego samego problemu, czyli problemu najbardziej strategicznego. 
Najbardziej niebezpieane tereny, ktore zagratajq nie tylko iyciu mieszkalicbw, ale takie naszemu 
rnienlu gminnemu, znowu sq odsuwane na dalszy plan i idzierny roblt cog innego. Rozumiem, i e  
cmentarz t e i  jest wainy i sq to wazne lnwestycje, ktbre trzeba zrobit, ale zadaje Palistwu radnym 
pytanie: Czy remonty budynk6w na crnentarzu uchroniq nas przed zabezpieczeniern Srodowiska, 
zdrowia i iycia mieszkahcbw, mienia kornunalnego? A ten problem istnieje j u i  od 20 lat. Bardzo proszp 
Pahstwa radnych, aby zastanowili sic co jest prlorytetem: zdrowie i iycie rnieszkalic6w czy remont 
budynku na cmentarzu. 

Gtos zabral Burrnlstrz Mlasta Pan Mlchak Piszko: Pani Przewodniaqca, Wysoka Rado. Nie wiem czy 
Pan radny dokladnie przestudiowal zatqcznik nr 4 do projektu uchwaty budietowej. Odsytarn Pana do 
zadania w pozycji 29: Modernizacja infrastruktuty melioracyjnej obiekt6w gospodarki wodnejl gdzie 
na okres trzech lat przewidziane jest 600 tys. zt. z czego 200 tys, zt, w przysztorocznyrn budtecie. 
Chclabm sip takie odnieSC do kwestii zwiqzanej z podtopieniami I zalewaniem ulicy Korczaka. Proszq 
wziqt pod uwagp, i e  od momentu, kiedy zostata wybudowana obwodnica, to zlewnia wody z terendw 
bytych PGR jest j u i  rnniejsza, pon~ewai obwodnica odcieta czp6.t tych p61 i odprowadzita t q  wode 
w stronp ulicy Wielistawskiej i w rarnach tego zadania, ktbre jest w zalaczniku nr 4 w pozycji 29: 
Modernizacja infrastruktuty melioracyjnej obiektdw gospodarki wodnejl na przyszty rok rnamy 
przewidziane 200 tys, zt i rniedzy innymi w tych krodkach sq przewidziane dzialania zwiqzane ze 
zlewniq ulicy Korczaka. A co do zadania, ktbre Panstwo proponujecie wykreklik, to jednak kwestie 
cmentarza tez sq istotne, myklg tu pod kqtern szczegblnie kaplicy, ktora jest t e i  wystuiona i trzeba 
powoli zaczqi sig zastanawiai: nad infrastrukturq cmentarnq, bo wszyscy z tego wczeiniej czy poiniej 
korzystamy. 

Ad vocern radny Pan Stanislaw Bartczak: OczywiScie Panie Burmistrzu, zauwazytem o a y m  Pan 
m6wi tyiko uwaiam, i e  je i l i  Pan rn6wi o tym, t e  kaplica - tak, oczywilcie, tyiko w takirn uktadzie 
trzeba byto nie robit Scieiki z kostki brukowej tylko zajqi: sig t q  kaplicq, bo najpiew robi sic budynki, 
a p6iniej tereny naziemne, a tu jest odwrotnie. Nie chcq tego komentowai: i wchodzit w to, bo zaraz 
do rana kaidy z Palistwa bedzie mial,,piteczke do odbicie", a nie o to chodzi. Zauwaiylern, t e  w pozycji 
17, zatqcznik nr 4, z wtasnych Srodkbw jest uwzglednione 120 tys. zt. na remonty budynkbw 
crnentarnych i uwaiam, i e  dla nas najwatniejsze jest teraz, j u i  w tej chwili, te pieniqdze przerzucit 
tam i zaczai: lnwestycje je i l i  chodzi o zabezpieczenie przeciwpowodziowe. Tam rnarny j u i  plan. Wierny 
jak to trzeba zrobit. Nie sq to duie koszty, bo same Sciqgniqcie ziemi i usypanie nasypu na 80 crn, to 
bardzo male koszty, ale ju t  zabezpieczenie jakies rnarny. 

ChgC zabrania glosu w dyskusji w powyiszej sprawie zglaszat mieszkaniec ul. Korczaka. 
Przewodniczqca Rady Panl El ib ieta ~ y t y n s k a  poinformowala, ze udzieli gtosu mieszkahcowi 
w sprawach rbinych. Stwierdzita, i e :  l a  decyduje kiedy Panu udziele gtosu, a Pana odsytarn do Statutu, 
do 5 65 pkt 6. 

Przewodniczqca Rady Panl Eltbieta ~ y t y h s k a  poddata pod gtosowanie przyjecie poprawek 
zgtoszonych przez Klub Radnych PIS - Zjednoczona Prawica w Ktodzku do projektu budzetu na 2020 
rok. 
Glosowanie: za - 3, przeciw - 17, wstrzymalo sic - 0. 
Imienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 41 do protokotu. 
Poprawka zostala odnucona. 

Przewodniczqca Rady Pani El ib ieta t y t yhska  poprosila rnerytoryczne Komisje o przedstawienie 
opinil do projektu uchwaty na druku nr 95. 

Przewodniczaca Komlsjl Budietu, Finansbw i Polityki Gospodarczej Pani Aneta Losiewlcz 
poinformowata, ze Komisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaty na druku nr 95 wraz 
z autopoprawkq Burrnistrza, bez poprawek. 
Przewodniczqcy Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony ~rodowiska i kadu Przestrzennego Pan 
Zblgnlew Nowak poinforrnowal, i e  Kornisja wnioskuje o przyjpcle projektu uchwaty na druku nr 95 
wraz z autopoprawkq Burrnistrza, bez poprawek. 
Przewodniczqcy Kornisji Zdrowia, Pornocy Spolecznej, Sportu i Turystyki Pan Adam Kwas 
poinformowat, i e  Komisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaly budtetowej na 2020 rok Grniny 



Miejskiej Ktodzko w dzialach: pomoc spoteczna, rodzina, ochrona zdrowia, turystyka i nie wnosl 
poprawek. 
Przewodniczqcy Komisji Edukacji i Kultury Pan Damian Slak poinformowal, ze Komisja wnioskuje 
o przyjacie projektu uchwaly na druku nr 95 wraz z autopoprawkq Burmistrza, bez poprawek. 
Przewodniczqcy Komisji Spraw Obywateiskich i Porzqdku Publicznego Pan Piotr Bryta poinforrnowat, 
i e  Komisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaly na druku nr 95 wraz z autopoprawkq Burmistrza, 
bez poprawek. Przewodniczqcy Komisji dodat, i e  w przedstawionym budiecie sq ujgte Srodki na 
remonty chodnik6w, ciqgow pieszych i placbw. Pod kqtem Kornisji te wnioski zwiqzane 
z bezpieczehstwem mieszkaric6w sq ujgte i myllg, i e  bgdq one reaiizowane. 

Nastgpnie Przewodniczqca Rady Pani Elibieta Lytyhska otworzyta dyskusje nad projektem 
uchwaty budietowej na rok 2020 Gminy Miejskiej Klodzko, druk nr 95. 

W zwiqzku z tym, iz chetnych do zabrania gksu w dyskusji nie stwierdzono Przewodniczqca 
Rady Panl Elibieta Lytyhska poddala pod gtosowanie projekt uchwaty w sprawie przyjecia budietu 
Gminy Miejskiej Ktodzko na 2020 rok, druk nr 95 wraz z autopoprawkq Burmistrza Miasta. 

Glosowanie: za - 17, przeciw - 3, wstrzymalo sic - 0. 
Imienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 42 do protokotu. 
Uchwala zostala podjeta i otrzymata nr XV/112/2019. (Zal. nr 43) 

12. Podjecie uchwaly w sprawie okreslenia cen jednostek paliwa w Gmlnle Miejskiej Ktodzko 
na rok szkolny 2019-2020, druk nr 109. (Zaf. nr 44) 
Projekt uchwaty zostal przedtoiony radnym. 

Zastgpca Burmistrza Miasta Pan Wiestaw Tracz zglosil do projektu uchwaty na druku nr 109 
autopoprawki o charakterze redakcyjnym. Zasygnalizowal zmiang treSci uchwaty, w tytule uchwaty - 
w miejsce zapisu: ,Uchwala Rady Miasta Klodzko" naieiy wpisat: ,,Uchwata Rady Miejskiej w Klodzku", 
w podstawie prawnej podobna zmiana: w miejsce zapisu: ,,Rada Miasta Klodzko uchwaia, co 
nastgpuje", powinno byC: ,,Rada Miejska w Ktodzku uchwala, co nastgpuje", w 5 2 uzupelnienie treici. 
Jest napisane ,,Wykonanie uchwaty powierza sig Burmistrzowi Miasta", a powinno by& ,,Wykonanie 
uchwaty powierza sig Burrnistrzowi Miasta Klodzka". 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta tytyhska poddata pod gtosowanie przyjecie blokiem zgtoszonych 
przez Zastepcg Burmistrza autopoprawek Burmistrza do projektu uchwaty na druku nr 109. 
Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Imienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 45 do protokolu. 
Autopoprawki zostaly przyjqte. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta iytyhska poprosita merytoryczne Komisje o przedstawienie 
opinii do projektu uchwaty. 

Przewodniczqca Kornisji Budtetu, Finansow i Polityki Gospodarczej Pani Aneta toslewlu 
poinformowala, t e  Komisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaty na druku nr 109, bez poprawek. 
Przewodniczqcy Komisji Edukacji I Kultury Pan Darnian Slak poinformowat, i e  Komisja wnioskuje 
o przyjecie projektu uchwaty na druku nr 109, bez poprawek. 

Uwag i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta kytyhska poddala pod glosowanie podjacie uchwaty w sprawie 
okreilenia cen jednostek paliwa w Gminie Miejskiej Klodzko na rok szkoiny 2019-2020, druk nr 109 
wraz z przyjetymi autopoprawkami. 
Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Imienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 46 do protokolu. 
Uchwata zostata podjqta i otrzymata numer XV/113/2019. (Zal. nr 47) 

13. Podjecie uchwaly w sprawie ustalenla sieci publicznych przedszkoli prowadronych przez 
Gming Miejskq Klodzko, druk nr 110. (Zal. nr 48) 
Projekt uchwaly zostal przedto-oiony radnym. 



P~ewodniczqca Rady Pani Elibleta ~ytyhska poprosila rnerytorycznq Kornisje o przedstawienie 
opinii do projektu uchwaly. 

Przewodniczqcy Kornisji Edukacji i Kultury Pan Damian Slak poinforrnowal, ze Kornisja wnioskuje 
o przyjgcie projektu uchwaty na druku nr 110, bez poprawek. 

Uwag i zapytali do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqca Rady Panl Elibieta ~ytyriska poddala pod glosowanie podjecie uchwaly w sprawie 
ustalenia sieci publicznych przedszkoii prowadzonych przez Grning Miejskq Klodzko, druk nr 110. 

Glosowanie: za - 20, przeclw - 0, wstrzymalo sig - 0. 
Irnienny wykaz glosowania stanowi zat. nr 49 do protokotu. 
Uchwala zostak podjeta I otrzymala numer XV/114/2019. (Zal. nr 50) 

14. Podjecie uchwafy w sprawie przyjecia Lokalnego Programu Wsplerania Edukacji 
Uzdolnionych Dzieci i MAdzieiy Gminy Miejskiej Ktodzko, druk nr 111. (Zal. nr 51)  
Projekt uchwaty zostat przedloiony radnyrn. 

Przewodniuqca Rady Pani Elibieta tytynska poprosita rnerytoryune Kornisje o przedstawienie 
opinii do projektu uchwaty. 

Przewodniczqcy Komisji Edukacji i Kultury Pan Damian Slak poinforrnowal, ze Komisja wnioskuje 
o przyjgcie projektu uchwaly na druku nr 111, bez poprawek. 
Przewodniczqca Komisji Budtetu, Finansow i Polityki Gospodarczej Pani Aneta toslewicz 
poinforrnowala, t e  Kornlsja wnioskuje o przyjgcie projektu uchwaty na druku nr 111, bez poprawek. 

Uwag i zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta tytynska poddala pod gtosowanie podjecie uchwaly w sprawie 
przyjecia Lokalnego Prograrnu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Mtodziety Grniny Miejskiej 
Klodzko, druk nr 111. 
Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sic - 0. 
Irnienny wykaz glosowania stanowi zat. nr 52 do protokolu. 
Uchwata zostala podjqta i otrzymala numer XV/115/2019. (Zat. nr 53) 

15. Podjqcie uchwaty w sprawie przyznawania Stypendium ,,LEONARDOm za osiqgnigcia 
naukowe, sportowe lub artystyczne, druk nr 112. (ZaL nr54)  
Projekt uchwaly zostal przedloiony radnym. 

Zastgpca Burrnistrza Miasta Pan Wiestaw Tracz poinformowal, ze w zwiqzku z dyskusjq, kt6ra odbyta 
sic podczas obrad Komisji Edukacji i Kultury, Burmistrz zdecydowal sig uwzglgdnik uwagi Kornisji 
i wniest rnerytorycznq autopoprawkg do tresci projektu uchwaly na druku nr 112, a takze bgdzie 
potrzeba zrnian redakcyjnych. W treSci zalqcznika do uchwaly tj. regularninu, w rozdziale 2 w 5 6 po 
punkcie 3 pojawi sie nowa treSC punktu 4, ktora bedzie brzmiala: ,,zajql I miejsce w finale mistrzostw 
Dolnego 51gska w zawodach, turniejach organizowanych przez federacje i zwia.zki sportowe, lub;". 
Nastepne punkty zmienityby swojq nurneracje wg kolejnoici: pkt 5 i pkt 6. Poprawka redakcyjna tj.: 
5 8 powinien by6 5 7 1 w tym paragrafie sq podwojnie wyrnienione podpunkty nr 4, a wiec po punkcie 
4 proponujerny zrniang w nurneracji na pkt 5,6,7,8,9,10,11 i 12. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta rytyhska poddala pod glosowanie przyjgcie blokiern zgloszonych 
przez Zastgpcg Burrnistrza autopoprawek Burrnistrza do projektu uchwaly na druku nr 112. 
Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Irnienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 55 do protokotu. 
Autopoprawki zostaty prsyjgte. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta tytyhska poprosila rnerytoryune Kornisje o przedstawienie 
opinii do projektu uchwab. 

Przewodniuqcy Komisji Edukacji i Kultury Pan Damian Siak poinforrnowal, i e  Kornisja wnioskuje 
o przyjecie projektu uchwaly na druku nr 112 wraz z autopoprawkg, bez poprawek. 



Przewodniczqca Kornisji Budietu, Finansbw i Polityki Gospodarczej Pani Aneta toslewicz 
poinforrnowala, i e  Kornisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaty na druku nr 112 wraz 
z autopoprawki~ bez poprawek. 
Uwag i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqca Rady Panl Eltbieta iytynska poddata pod glosowanie podjecie uchwaly w sprawie 
przyznawania Stypendium ,,LEONARDO" za osiqgnigcia naukowe, sportowe iub artystyune, 
druk nr 112 wraz z przyjetyrni autopoprawkarni. 
Giosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Irnienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 56 do protokolu. 
Uchwala zostaka podjqta i otrzymala numer XV/116/2019. (ZaL nr 57) 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta iytyhska ogkosila dziesieciorninutowq przerwg 
w obradach, celern zwdania posiedzenia Kornisji Zdrowia, Pomocy Spotecznej, Sportu i Turystyki 
i zaopiniowania projektbw uchwal na druku nr 115 oraz na druku nr 116. 

0 godzinie 14:55 wznowiono obrady XV sesji Rady Miejskiej w Klodzku i przystqpiono do dalszej 
realizacji porzqdku obrad. 

16. Podjpcia uchwaty w sprawie przystqpienia Gminy Miejskiej Klodzko do realizacji 
Programu ,,Asystent osobisty osoby niepelnosprawnej" - edycja 2019-2020 finansowanego 
ze 4rodk6w Solldarnoiclowego Funduszu Osob Niepetnosprawnych, druk nr 115. 
(Zd. nr 58) 
Projekt uchwaty zostat przedloiony radnym. 

Przewodniczaca Rady Panl Eltbieta iytyhska poprosila rnerytorycznq Komisje o przedstawienie 
opinii do projektu uchwaty. 

Przewodniczacy Kornisji Zdrowia, Pomocy Spolecznej, Sportu i Turystyki Pan Adam Kwas 
poinforrnowal, i e  Kornisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaly na druku nr 115, bez poprawek. 
Jednoczesnie Przewodniczqcy Kornisji podzipkowal Pani Dyrektor OPS za inicjatywe w tyrn zakresie. 
Przypornniat, ze odpis z Pahstwowego Funduszu Rehabilitacji Osbb Niepetnosprawnych na aktywizacje 
osbb niepetnosprawnych w Powiecie wynosi niecale 90 tys. zk. Tutaj Pani Dyrektor uzyskala tyle ile 
Powiat wydaje na aktywizacje zawodowq osbb niepelnosprawnych, na te swoje 130 tys. rnieszkahcbw. 
Przypornniat takie, i e  okdo 7% to sq osoby niepetnosprawne. 

Uwag i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqca Rady Pani Eiibleta iytyhska poddata pod gtosowanie podjccie uchwaty w sprawie 
przystmienia Grniny Miejskiej Ktodzko do reaiizacji Programu ,,Asystent osobisty osoby 
niepetnosprawnej" - edycja 2019-2020 finansowanego ze Srodkbw Solidarnosciowego Funduszu Os6b 
Niepelnosprawnych, druk nr 115. 
Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sic - 0. 
Irnlenny wykaz gtosowania stanowi zal, nr 59 do protokoku. 
Uchwala zostala podjqta I otrzymaka numer XV/117/2019. (Zal. nr 60) 

17. Podjacia uchwaty zmieniajqcej Uchwalg nr XXIII/190/2016 Rady Miejskiej w Klodzku 
z dnla 20.05.2016 r. w sprawie okreklenia szczegolowych warunk6w przyznawania 
I odplatno4cl za udugi opiekuhcze i ~~ecjalistyczne- uskugi opiekuncze, z- wykqczenlem 
speqalistyczn~ch uslua opiekuriczvch dia os6b z zaburzeniami psvchicznvml, oraz 
szczeg610wych warunk6w czg4ciowego lub calkowitego zwolnlenla od optat, jak r6wniei 
trybu ich pobierania, druk nr 116. (Zal. nr 61) 
Projekt uchwaly zostal przedtoiony radnyrn. 

Przewodniczqca Rady Pani Eiibieta iytyhska poprosila rnerytoryczne Kornisje o przedstawienie 
opinii do projektu uchwaty. 

Przewodniczqcy Kornisji Zdrowia, Pornocy Spolecznej, Sportu i Turystyki Pan Adam Kwas 
poinforrnowat, i e  Komisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaty na druku nr 116, bez poprawek. 
Przewodniczqca Kornisji Budietu, Finansbw i poiityki Gospodarczej Pani Aneta tosiewicz 
poinforrnowala, i e  Kornisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaly na druku nr 116, bez poprawek. 



Uwag i zapytali do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibleta iytyirska poddata pod glosowanie podjecie uchwaty zrnieniajqcej 
Uchwate nr XXIII/190/2016 Rady Miejskiej w Ktodzku z dnia 20.05.2016 r. w sprawie okreslenia 
szczeg6towych warunk6w przyznawania i odptatnosci za ushgi opiekuhcze i specjalistyczne ustugl 
opiekuricze, z wylqczeniem specjalistyunych uslug opiekunczych dla osbb z zaburzeniami 
psychicznymi, oraz szczegbtowych warunk6w czgtciowego lub calkowitego zwolnienia od oplat, jak 
rbwniez trybu ich pobierania, druk nr 116. 

Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sic - 0. 
Irnienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 62 do protokotu. 
Uchwata zostala podjpta i otrzymala numer XV/l18/2019, (Zal. nr 63) 

18. Podjgcia uchwaly w sprawie wzniesienia pomnika upamigtniajgcego plutonowego Emila 
Czecha, druk nr 117 (Zal. nr 64) 
Projekt uchwaty zostat przedtoiony radnyrn. 

Uwag i zapytali do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibleta ~ytyirska poddata pod glosowanie podjecie uchwaty w sprawie 
wzniesienia pornnika uparnietniajqcego plutonowego Ernila Czecha, druk nr 117. 

Glosowanie: za - 20, prrreciw - 0, wstrzymalo s& - 0. 
Irnienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 65 do protokdu. 
Uchwata zostala podjpta I otrzymala numer XV/119/2019. (Zal. nr 66) 

19. Interpelacje i zapytania radnych. 

Sekretarz obrad Pan Piotr Bryla odczytat tresci interpelacji radnego Pana Stanistawa Bartczaka z dnia 
02.12.2019 r. (Zal. nr 67) kt6ra wptynety do biura Rady Miejskiej w okresie miedzy sesjarni. 

Glos zabrat Burrnistrz Miasta Pan Mlchal Plszko: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado. Oczywigcie 
odpowiedi na tq interpelacje zostanie udzieiona. Do odpowiedzi na interpelacje zostanle dotqczona 
informacja uprzedzajqca pytania Pana radnego. A dia Panstwa i opinii publicznej podam informacje, it 
zgodnie z wykonaniern budiet6w porbwnaliirny 5 iat funkcjonowania kadencji 2010-2014 i kadencji 
2015-2019. lqczna kwota wydatk6w za lata 2010-2014 do samochod6w stuibowych, z ktbrych 
korzystal poprzedni Pan Burmlstrz, to koszty te wynoszq 468 564,68 zt. W analogicznyrn okresie, 
z ktorego ja  juz korzystatern od roku 2015 do kolica 2019 roku jest to kwota 71  349,47 zl. To tak dla 
Pahstwa informacji i dla opinii pubiicznej. l a  Panu radnernu t q  informacje rbwniei dotqczg do 
odpowiedzi na interpelacje, tak wyprzedzajqco. 

Ad vocem radny Pan Stanldaw Bartczak: Panie Burrnistrzu, ma Pan prawo pisaC o poprzednim 
burrnistrzu. Zastanawiam sic czy nie wystqpiC z takq interpeiacjq za lata 70-te, 80-te i 90-te 
o innych burrnistrzach, tylko by tu chyba nam zycia zabrakto jak zaczniemy sie cofat. Mnie interesuje 
funkcjonowanle za Pana kadencji i ta odpowiedi najbardziej mnie interesuje. 

Burmistrz Miasta Pan Michat Plszko: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado. Samonqd nie dziata od 
pewnego okresu do pewnego okresu, ale funkcjonowanie samorzqdu jest w dluiszym okresie 
czasowyrn i tylko i wytqcznie dolqcze t q  informacja po to, ieby wszystkim odbiorcom, jak rowniez Panu 
pokazat skalp roinicy w wydatkowaniu drodkbw na sarnochody sluibowe za poprzednika. Szkoda, 
zatuje, i e  dzisiaj nie ma Pana radnego Szpytrny, ale to t e i  wyglqda to jak wyglqda. Pan radny w jednej 
z najwalniejszych sesji w tym roku nie bierze udziatu. To pokazuje jego podej5cie do Gminy Miejskiej 
Klodzko, a przede wszystkim do tego w jaki spos6b petni swbj mandat, ktory otrzyrnal od suwerena. 
Ta informacja zostanie Panu dotqczona, ieby Pan t e i  wiedziat jak sig ksztattowaty wydatki na pojazdy 
stuibowe. Oczywidcie na wszystkie inne pytania, ktore Pan zadal w interpelacji t e i  zostanq udzieione 
odpowiedzi. 

Radny Pan Stanislaw Bartczak: Marn do Pana Burmistma pytanie, moie takq interpelacje stownq: 
Czy Burmistrz ma prawo uzywat telefonow kornbrkowych, sarnochodbw stutbowych do cei6w 
prywatnych? 



Odpowiedzi udzielit Burrnistrz Miasta Pan Michat Piszko: Szanowni Pahstwo. W tyrn Urzgdzie rzeczy 
sluzbowych utywa sip do spraw sluibowych, le ie l i  pyta Pan konkretnie o telefon, to  ja bardzo dziekuje 
za to  pytanie, bo ja to wyjainig tez przed opiniq publiunq. Jeieli rnasz aparat w postaci teiefonu, ktory 
na dwa sloty na dwie karty, to w tyrn teiefonie rnarn karte slutbowq i kartg prywatnq. I chciatern tez 
Panu przypornniet, i e  od 8 grudnia 2014 roku do 2017 roku korzystatern tylko i wytqcznie ze swojego 
prywatnego aparatu jak rbwniel prywatnej karty. Dopiero pbiniej pojawita sie rnozliwoit zawarcia 
umowy z operatorern telefonii korn6rkowejt z ktbrej skorzystalikrny i kazdy kto dzisiaj utywa telefonu 
kornorkowego, jeieli ma rnozliwodt noszenia jednego aparatu, a nie dwbch, to  wiadorno, ze skorzysta 
z jednego aparatu. Jezeli chodzi o auta sluibowe, to  one sq wykorzystywane do celow sluibowych. 

Gtos zabral radny Pan Damlan f l a k :  Premier, Prezydent, Burrnistrz, sq to takie stanowiska z wyboru, 
ktbre pracujq 24 godziny, 7 dni w tygodniu, 365 dni w roku, w 2020 bgdzie 366 dni w roku, w tyrn 
urlop. I caty czas ma telefon slulbowy, caty czas rnoie z niego korzystat. Caly u a s  ma do dyspozycji 
sarnochbd i jak potrzeba, to korzysta. Popatrzcie ile w weekendy Burrnistrz rnusi pracowat. My czasarni 
rnarny wolne, a Burrnistrz rnusi pracowat. 

Przewodniuqca Rady Pani El tb ieta i y t y i r ska :  I to jest prawda. Kto zna zaplecze i wie jak pracujq 
sarnorzqdowcy, to  wie doskonale, i e  przewainie weekendy sq  dniarni najbardziej wytptonej pracy 
i spotkah. Tak to niestety wyglqda. Ci ludzie sq kornpletnie bez wypouynku, ale kt06 kto zna niuanse 
tej pracy zdaje sobie z tego sprawp. Powinniirny rniet du iy  szacunek do tego. 

Glos zabrala radna Pani Jolanta Kobak: Jak Urzqd bedzie pracowat w Wigilie i Syiwestra? Czy bgdzie 
czynny czy nie bedzie czynny? 

Burrnistrz Miasta Pan Michal  Plszko: Jeieli chodzi o Wigilig, to Urzqd pracuje do 15:30, jeiel i  chodzi 
o Sylwestra, rowniet Urzqd pracuje norrnalnie do 15:30. Ci pracownicy, kt6rzy bedq chcieli wy j f t  
wczeiniej otrzyrnajq taka zgode w zwiqzku z odpracowaniern tego czasu lub rnajq nadpracowane 
godziny. 27 grudnia Urzqd jest nieczynny, bo odpracowywalidrny ten dzien w sobotg 14 grudnia. 

Gtos zabral radny Pan K n y s z t o f  Mqka: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado. Panie Burrnistrzu 
chciatern ponownie zapytat o kwestie zwiqzana z zagroieniern dzikarni. Na ostatniej sesji o tyrn 
rozrnawialidrny. Pan Burrnistrz Tracz wyrazil opiniq, i e  bgdziecie nad tyrn sig zastanawiat. W zwiqzku 
z tyrn rnoje pytanie: Czy rzeczywikcie odtawiamy, czy bedzierny odstrzeliwat, czy cokolwiek zostak 
w tyrn wzgledzie uczynione, czy tez daiej jest to jeszcze na etapie rozwazah? 

Odpowiedzi udzielil Zastppca Burrnistrza Miasta Pan Wiestaw Tracz: Panie radny, dyskusja toczy sic 
nie tylko tutaj na naszej sesji, ale w skaii calego kraju. W te j  chwili Mlnlster ma podejrnowat decyzjp 
dotyczqcq rnasowego odstnatu dzik6w. To znacznie ulatwi podejmowanie decyzji w tyrn zakresie. 
Na dzieh dzisiejszy podtrzyrnujq tg  op in i~ ,  ktorq wygtosikrn poprzednirn razern, a rnianowicie, 
na terenie rniasta bezpieczniejsze jest odlawianie, aczkolwiek znacznie skuteczniejszy bytby odstrzat. 
Na taki odstrzal na dzieh dzisiejszy zgode wydaje Starosta. Tak jak wczeiniej rnbwilern touyty  sie 
dyskusje, ktbre w tej chwili zostaty juz wyjainlone. Wierny jut,  t e  k d a  towieckie mogq wchodzit takte 
z taklrn odstrzalern na teren rniasta. Przyporninarn, i e  dzik jest rnieniern pahstwowyrn, bo padalo 
tutaj takie takie pytanie dotyczqce odstrzatu, czy t e i  usypiania dzik6w. Caty czas przyporninarn, i e  
dzik jest rnieniern pahstwowyrn i jezeli dochodzitoby do odstrzalu, to my nie rnarny takiego 
uprawnienia. To rnuszq robit rnyiliwi, bo z kaidego kilograrna taklego rniesa caty czas trzeba sie 
rozliczyt. To nie mole bye utylizacja, tylko rozliczenie pod nadzorern lekarza weterynarii, sprawdzenie 
czy taki dzik jest zaraiony, czy byt zaraiony ASF. Musirny to  oddawat w rece specjalistycznych stuzb 
I na pewno bedzierny dqtyt  do tego, i e  jeiel i  Minister rzeuywiicie wyda takie rozporzqdzenie, to 
bgdzierny wspotpracowat z kotarni lowieckirni w tym zakresie, aby ten odstrzat rn6gt nastgpowat na 
terenle rniasta. OuywiScie w granicach zachowania bezpieczehstwa. W niekt6rych rnlejscach taki 
odstrzat na pewno nie bgdzie rnolliwy i w tym przypadku takie dziki, ktbre bedq bardzo blisko siedlisk 
ludzkich bedq odlawiane, ze wzgladow bezpieczenstwa dla ludzi. 

Gtos zabral radny Pan Zblgniew Nowak: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado. Marn rnoie nie tyle 
zapytanie, co takie mate sprostowanie do sMw radnego Pana Krzysztofa Mqki w jego wypowiedzi na 
ternat budietu rniasta Ktodzka. Liderern Klubu Radnych Lubig Ktodzko jest Pan Darnian Slak, a nie Pan 
Burrnistrz Piszko. Pan Burrnistrz Michat Piszko jest Burrnistrzern wszystkich mieszkahcbw Klodzka, 



a nie liderem Klubu Radnych Lubig Ktodzko. Tak jak liderem waszego Klubu jest radny Pan Stanistaw 
Bartuak, tak liderem naszego Klubu jest Pan Damian ~ l a k .  

Radny Pan Krzysztof M ~ k a :  Dzigkujg bardzo za wyjainienia, poniewai z Pahstwa wypowiedzi miatem 
zupetnie inne wraienie. Teraz do Pana Damiana bedg chyiil czoto. 

20. Wnloski i ~Owiadczenla radnych. 

Wnioskbw i oiwiadczeh nie stwierdzono. 

21. Sprawy rbine. 

W sprawach r6lnych gtos zabrala Dyrektor Powiatowej i Miejskiej Biblioteki Publicznej Pani Marta 
Zilbert: Dzieh doby Pahstwu. Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado. Mam do odczytania dwa 
podzigkowania, Jedno z tych podzigkowari kieruje do Pana Damiana ~ laka ,  Przewodniczqcego Komisji 
Edukacji i Kultury. ,,W imieniu Powiatowej i Miejskiej Biblioteki Pubiicznej w Klodzku za comiesieczne 
pnekazywanie w 2019 roku nowoici ksiqzkowych do naszej biblioteki. Kazda pozycja, kt6ra wzbogaca 
nasz ksiegozbibrjest cenna, p n y  u y m  najnowsze wydawnictwa sq najchetniej czytane, wiec sprawlajq 
najwiekszq przyjemnoii czytelnikom, ktdrzy maj4 nowe powody, teby odwiedzid przyjaznq siedzibg 
klodzkiej bibliotekl. Inlcjatywa, ktbr3 Pan podjql to dobry przyklad jak jednostka moze wspierak 
instytucje dzialajqc dia dobra wszystkich mieszkahc6w Klodzka i przyczyniajqc sie do rozwoju kuitury 
w naszym mieicie." Myiie, t e  w ten skromny sposdb za te comiesigczne nowojci wydawnicze mogg 
podzigkowaC. 

Drugie podzigkowanie zostalo wrgczone Panu Danielowi lakubowskiemu, rzeanikowi Burrnistrza 
Miasta za bezinteresownq pomoc i prace swiadczonq w 2019 roku na rzecz Powiatowej i Miejskiej 
Biblioteki Publicznej w Klodzku. Promocja dziatalnojci jednostki oraz czytelnictwa dzigki 
zaangaiowaniu Pana Daniela Jakubowskiego zyskuje atrakcyjnq forrng wizuaina zachgcajacq do 
korzystania z ustug biblioteki, co przeklada sig takie na promowanie Ktodzka jako miasta kultury. 

Na zakohczenie wystqpienia Pani Dyrektor l yuy ta  wszystkim Wesotych kwiqt i do zobaaenia 
w przyszlyrn roku budietowym, jeszcze lepszyrn n i i  ten, kt6ry byt. Wszystkiego najlepszego z okazji 
swiqt. 

Przewodniczqca Rady Pani Eltbieta Zytyhska: Dzigkujemy bardzo Pani Dyrektor i wszystkim 
ayteinikom. Zachacamy do tego, aby odwiedzat bibliotekg, korzystat z cennych inicjatyw, ktore sq 
tam organizowane. Oczywijcie poza wypolyczaniem ksiqiek wiele sig tam dzieje. Dzigkujemy 
i gratuiujemy. 

W dalszej czgici obrad Przewodniczqca Rady Pani Elibieta Zytyriska wyrazita zgodg na zabranie 
glosu przez Mieszkahca mlasta Ktodzka : Bardzo dzigkujg za glos. Pani 
Przewodniczqca, nie udzielajqc mi gtosu wykiuczyla rnnie Pani spotecznie i uwatam, i e  to sq standardy 
biatoruskie, dlatego proszg Kiub Prawa i Sprawiedliwosci o nie uuestniczenie w imprezie w Amfiteatrze. 
Dzigkujg. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta lytyhska: Nie wiem o czyrn Pan m6wil jaka impreza jest 
w Arnfiteatrze, w kt6rej marny uczestniczyC i kto ma uczestniuyC. Rozurniem, i e  to Pan chcial wygtosit 
i, t e  to jest koniec Pana wystwienia? 

Mieszkaniec rniasta Ktodzka: Odebrata mi Pani glos. Wie Pani kiedy. Wtedy trzeba byto mi udzieiii 
gtosu. 

Przewodniaqca Rady Pani Elibieta tytyhska: Proszg Pana, jeieli znajdzie Pan jakikolwiek przepis, 
na to, w kt6rym miejscu mam obowiqzek Panu udzieliC glosu, to proszg mi go przedstawit, bo ja Panu 
przedstawitarn taki, w ktbrym rnam fakuitatywnie moiiiwoiC zrobiC albo tak, albo tak. Stwierdzitarn, 
i e  w tym miejscu, kiedy sq sprawy rozne Pana glos bgdzie wainy. Skoro Pan rnowi o irnprezie 
w Arnflteatrze, to ja nie wiem o a y m  Pan mowi, ale myslg, i e  ci co rnajq w niej uczestniczyt powinni 
sig cieszyC, i e  bgdzie calkiem mito, bo to jest czas, w ktorym powinnlhny sig spotykat. Jeszcze raz 
przyporninam czas, w kt6rym bgdzierny j u i  niedtugo, bgdziemy swiqtowai, wigc ja t e i  proszg Pana 
o to, ieby Pan nastroil sig odpowiednio pozytywnie do tego. Bardzo Panu dzigkujg. 



Mleszkanlec mlasta Klodzka: Marn jeszcze jedno pytanie do Pana Burrnistrza. Niech Pan Burrnistrz 
publicznie wyjasni dlaczego przyr6wnuje Pan Pana Bartczaka do ztodzieja, ktory chce wytudzit z Grniny 
2 rnln 21.7 Pan Burrnistrz wystat pisrno do Ministra Ochrony ~rodowiska i do Wod Polskich tej tresci, t e  
Pan Bartczak z rnieszkancarni chce wyludzit 2 rnln zl. Te dwa rniliony, ktore ja zaoszugdzitern, a Grnina 
zyskata. Na tej  podstawie powlnna rniet Pani wiedzg i udzielit mi gtosu. Pan Burrnistrz niedawno prosil 
Klub, teby wstawili sig za tyrni inwestycjarni. To raz opluwa, a raz prosi. Niech sic Pan Burrnistrz 
ustosunkuje. 

Przewodniaqca Rady Panl Elibieta ~ytyhska: Myslg, i e  Pan zakohczyt swojq wypowiedi, nlezbyt 
uprzejrnq. Nie wiern czy Pan Burrnistrz chce siq odnoslt do tego typu wypowiedzi o dosyt stabyrn 
poziornie? Ale bardzo proszg. 

Glos zabrat Burrnistrz Miasta Pan Mlchal Piszko: Dzigkujg Pani Przewodniczqca. Wysoka Rado, nie 
przyporninarn sobie, tebyrn w jakikolwiek sposbb na pilrnie, slownie czy jakirnii innyrni Srodkarni 
przekazu definiowal Pana Bartczaka jako zlodzieja. Uwaiarn, i e  to sq stowa ponitej pewnych norm. 
l a  tylko i wytgznie z uwagi na to, i e  jestern osobq publicznq I jestern odporny na r6znego rodzaju 
rnedlalne ataki nie zdecyduje sig wystqpiC przeclwko Panu - bo Pan to publicznle rn6wi - wystqpit na 
droge prawnq. Puszczg to w niepamigt w irnig zbiizaj~cych sig Swiqt Bozego Narodzenia. 

Przewodniczqca Rady Panl Elibleta fytyhska: I oto wlasnie tak nalety sig zachowak. 

Gks  zabrata radna Panl Teresa Ludwln, ktora zaprosila wszystklch na Irnprezg Mikotajowq 
21  grudnla o 9:30 na hali sportowej. Jest to duza irnpreza organizowana przy wsp6ludziale Pani radnej 
j u t  ponad 25 lat. Pani radna podziekowala wszystkirn tyrn, kt6rzy zgtaszajq sig do PCPR i chcq porn6c 
w organizacji irnprezy. To daje sile i pewnoiC, ze warto to robit. Radna Pani Teresa Ludwin 
podzigkowala: kolegorn i kolezankorn radnyrn, nle wszystkich wyrnienlg, bo kazdy ma swoje priorytety 
I pornaga w r6inych rnlejscach, w rotnych dzialaniach, ale na pewno rnuszg wyrnienlk tutaj Darniana 
Slaka, kt6ry kiedy brakowalo j u i  pienigdzy na paczki, to powiedziat - f a  pornoge, ile ci brakuje? Oby 
tak wigcej i czgiciej sig tak dzialo i takie pytania padaty, bo kto to organizowal to wie jakq to radolC 
sprawia, jaki to jest cel. Kto tego nie robll, to twierdzg, i e  srnutne ma tycle. Bardzo dzigkujg Zbyszkowi 
Nowakowi i Sp6tdzielni Mieszkaniowej z Prezesern Bogdanern Halawinern, bo ufundowall 40 paaek. 
Dzieci zglasza sig coraz wiecej od Szkoty Integracyjnej w Plawnicy - wspaniala Pani Dyrektor, przez 
Ludwikowice, Kudowg. Dzlgkujg bardzo Zdzislawowi Dudzie zawsze pornagasz i oby tak dalej, Panu 
Krzysztofowi Mqce za wsparcie, Anecie losiewicz, Mieczydawowi Krornbachowi, ktory przyszedt do 
PCPR i przynlbt duto slodyczy. Mojernu najrntodszemu koledze Pawtowi Najdzie, kt6ry bgdzle petnil 
szueg6lnq funkcje na tej irnprezie, Zbyszkowi Kucharkowi i oczywiscie rnojernu koledze 
i dyrektorowi PCPR Jackowi Kubickiernu. My pracujerny w PCPR od lat, ja od chw111 powstania i jak 
siggam parnigciq tyle bezinteresownych dzialah, charytatywnych na rzecz drugiego czlowieka, to 
bardzo czlowieka wzbogaca. Robilarn takie podsurnowanie tych wszystkich lat i naprawdg warto na 
swojej drodze spotykaC takich ludzi jak tutaj main. Jacek Kubicki. Niejednokrotnie, kledy kt04 rniat 
trudnoit ruchowq pytatarn dyrektora, czy moina podwieiC t q  osobg, czy rnoina jej porn6c - tak, wiele 
dz~alah. To daje czlowlekowi sit? i rnyilq, t e  rnoina przetrwat tylko dzigki ternu. Zapraszarn na t q  
irnprezg Mikotajkowa bo wasze wsparcie, wasza obecnost jest watne dla tych ludzi. To nle jest tylko 
irnpreza, to jest spotkanie, to jest wyjicie. Widziet k0g06 z urzgdnik6w, kogoi z radnych, ze ma t q  
troskg, t e  przyszedt, uszanowat drug~ego cztowieka, to naprawdg warto. Czekarny na was wszyscy 
o 9:30 w sobotg. Dziqkuje. 

Przewodniczqca Rady Panl Elibieta fytyhska: Wielkie brawa dla tych wszystkich z Paristwa, ktorzy 
faktyunie przyczynili sig do tego, te  ta irnpreza bgdzie kolejny raz. MySIe, i e  Pani radna Ludwin sarna 
sobie odpowledziata, bo na poczqtku rniata dylernat czy to bedzie ostatni raz, a pdfniej powiedzlala 
w ten spos6b cyt.: , Nie da siq nie zrobit tej irnprezy", wigc bgdq kolejne i rnarn nadzieje, i e  przy 
wsp6lnej pornocy, udziale naszych radnych i wszystkich innych ludzi dobrej woli te irnprezy po prostu 
rnuszq byt, bo te dzleclaki ueka jq  caty rok. 

Glos zabrat Mleszkanlec miasta Ktodzka \ :  Wysoka Rado. Dziekuje Pani 
Przewodniczqca za udzielenie mi gtosu. Byty dzisiaj dyskutowane sprawy jak porn6c uzdolnionej 
rnlodziety, dzieciorn. Przyszedl mi do glowy pornyst. Odchodzq ludzie z tego iwlata, zostawiajq jakif 



majqtek taki czy inny. Nie ma kto sig tyrn zajqt. Proponuje utworzenie fundacji pornocy dzieciom 
uzdolnionyrn, ad hoc nawet wymyililern nazwg ,,Prornyk - Dzieci Klodzka", kt6ra by przejrnowala taki 
majqtek pozostawiony przez mieszkahc6w Klodzka i z tego majqtku bytyby fundowane stypendia i inne 
forrny zapornogi dla takich dzieci. 2yczg duzo zdrowia, niech wszystkich wirusy ornijajq na kilornetr ku 
pozytkowi rnieszkahcom. 

Radna Pani Teresa Ludwin: Z tylu siedzi Kornendant Straiy Miejskiej i chyba byrn sig zaplakata 
gdybym o nich zapomniala. Jeszcze irn bardzo dziekuje. Od lat sq z narni Pan Komendant i Pani 
Agnieszka Kostrzewska, kt6ra t e i  sig wciqgnea w tq pomoc. Pomaga nie tylko w imprezie, ale zawsze 
kiedy cob potrzeb, to przynosi do PCPR-u. Dzigkuje serdecznie Straty Miejskiej. 

Glos zabral radny Pan Krzysztof Mqka: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado. Pare chwil wczetniej 
rnialem ochotg powiedziek troche co i  innego, ale z racji tego, i e  Pani Teresa tak piqknie tutaj mowila 
o pornocy i o tyrn otwarciu na drugiego czlowieka, to  powlem to po prostu lagodn~ej. Bardzo prosilbym, 
ieby w przysztyrn roku jak i w nastgpnych Pani Przewodniczqca, tak jak Pani zresztq powiedziala, 
fakultatywnie mogla Pani udzielit glosu naszemu mieszkahcowi, ieby pozwolita Pani wybrzrniek tyrn 
wszystkim glosorn, kt6re sic tutaj na sali znajdujq. Na poprzednich sesjach zdarzalo sie, t e  tego glosu 
narn Pani nie udzielala - rozumiern to, zawsze te ernocje rnoze biorq g6rq nad takim normainym, 
zwyklym rozsqdkiem. To co tutaj wybrzrni, to po prostu wybrzmi i ju i .  Kaidy z nas ma prawo, czy 
jesteirny w wigkszotci czy w rnniejszofci do tego, ieby miet swoje wlasne zdanie, a j u i  tym 
fundarnentern demokracji jest to, i e  ta rnn~ejszoit powinna rniet rnotliwoSC: wypowiedzenia si?, bo to 
jest niezaprzeczalne, fundamentalne prawo do wypowiedzenia sig tej mniejszoici. I stqd tak tagodniej. 
Na przyszty rok prosilbym, zebyfmy jak najmniej rnieli takich sytuacji, gdzie kornui ten glos 
odbieramy, czego sobie I Pahstwu iycze. Dzigkuje. 

Przewodniczqca Rady Panl Eltbieta &tynska: To zyczenia Pana Krzysztofa Mqki, dia rnnie przede 
wszystkim. Ot6i  zdrowy rozsqdek nakazuje mi takie prowadzenie porzqdku obrad, aby nad tyrn 
wszystkim panowat. Wprowadzanie chaosu i przekrzykiwanie sie w czasie obrad, to nie jest 
zdroworozsqdkowe prowadzenie, natomiast Pan wyrazil swoj poglqd, niezbyt grzecznie jak Pahstwo 
widzieii w sprawach rbtnych. To nie jest tak, i e  ja odbieram prawo glosu, tylko w porzqdku obrad 
rnusirny sic trzymat tego porzqdku i ja sic staram to robik jak najlepiej potrafie. le ie i i  Pan uwaia 
inaczej, to jest to  Pana subiektywna ocena. 

Glos zabral radny Pan Stanidaw Bartczak: Dzigkuje Pani Przewodniczga. Szanowni Radni, Panie 
Burrnistrzu. Pierwsza kwestia, to odniosq sig do tego co powiedziata Pani Przewodniczqca w sprawie 
udzielania glosu. Jest mi bardzo przykro, bo chyba nastqpilo jakief nieporozumienie rnigdzy narni, 
poniewai rnieszkaniec chcial sie odniefk w swoich argurnentach do Panstwa radnych, byk rnoie to by 
Pahstwa utwierdzito w przekonaniu, i e  ta poprawka byla sluszna. Jednak tej szansy nie dostat i to 
uwaiamy za zlamanie demokracji. Co do kwestii pisma, o kt6rym wspornnial rnieszkaniec, kt6re Pan 
Burrnistrz przeslal do GMwnego Inspektora Ochrony Srodowiska - to tylko jedno zdanie. Panie 
Burmistrzu, naplsal Pan, t e  Stanistaw Bartczak wraz z innyrni mieszkaricarni od Wbd Polskich i Gminy 
Miejskiej chce wytudzlt 2 mln zl. Moze doslownie nie uiyt  Pan tego - abyirny byli precyzyjni - slowa 
,,wyludzil", ale sugeruje Pan wlainie w tyrn kierunku, jeieli chodzi o te 2 mln zt. Tutaj iwiadkiem jest 
radny Pan Bryla, bo pozwolilern sobie w pewnym mornencie dak mu do przeczytania i rzeczywiicie t e i  
nie bardzo ,,srnacznien to wyglqdalo. Dzislaj w ten ostatni dzieh Rady Miejskiej w tyrn roku bardzo 
proszq 0 powiciqgliwoik w wydawaniu takich opinii, bo absolutnie jest to nieprawdq. Twierdzg , i e  sq 
r6inice miedzy narni. Ja dopytujg, pytarn i proszg z szacunkiern odpowiadat i nie sugerowat mi tego 
typu, t e  wyludzam itd., bo tego rnozna sie domyiiat. Oczywiicie i y u g  Panu rbwniet Wesolych Swiqt 
i Szczeiliwego Nowego Roku i rnam nadziejq, i e  Pan przernyili podejicie do rnojej osoby. Ja co do 
podejkia do Pana osoby, no niestety tutaj marn troszeczkg przewage, bo jako czlonek Rady Miejskiej, 
organu nadzorczego i kontrolnego rnarn prawo pytat, jegii rnarn wqtpliwofci. 

Przewodniczqca Rady Pani Eiibieta iytyirska: Szanowni Pahstwo, to nie jest rnata, to nie sq zapasy 
kto ma wiekszq przewage. Uszanujrny proszg i dzisiejszy poziom obrad. Uwaiarn, t e  ma by6 
merytorycznie, ale t e i  kulturalnie. Kto jest od kogo silniejszy, to chyba nie jest najwainiejsze w tyrn 
rnornencie. Sila jest w argurnentacji. Proszg przytaczat argurnentacje. 



Glos zabral radny Pan Zbigniew Kucharek: Wysoka Rado, Pani Przewodniczqca, Panie Burrnistrzu. 
Chcialbyrn powiedziet, i e  to  jest j u t  bardzo nuiqce sluchad co sig dzieje. Uwaiarn, i e  jest nas stat na 
du io  wigcej i wspanialych slow, bo tu widzg, i e  nasza optyrnalnie nieduia partia robi swoje, ale my  
wsp6lnie z rnieszkahcarni, t o  co sig styszy, jest duie poparcie dia nas i Pana Burrnistrza. 
Z wypowiedzi ludzi wynika, t e  podziwiajq tq sytuacjg, w kt6rej sic znajdujerny, i e  jestefrny zadtuieni, 
a pornalutku wyrastarny z tych chaszczy i bgdzierny dorodnyrni - jak to sig rn6wi - drzewarni. Chce 
tyrni slowarni t e i  podzigkowad naszej wspanialej koleiance, kt6ra wlasnie uspokoila ten ternat i chwata 
je j  za to i dziekujg, i e  razern z Panern Jackiern i wszystkirni, ktorzy przyczyniii sig do pornocy 
w zorganizowaniu tej rnikolajowej irnprezy. Narn wszystkirn chcg iyczy t  zdrowych i szcze~liwych swiqt, 
podzigkowat za caly rok i z boiqtaskqczekat nowego roku. Oby ten przyszly rok byi lepszy i wspanialy. 
Chwata narn wszystkirn za ten trud. Jestern pierwszy rok radnyrn. Zyczg sobie i narn wszystkirn, ieby  
to  sic uktadato przez nastgpne cztery lata z wigkszq precyzja z wigkszyrn podejfciern do wszystkich 
problern6w i trudnofci. Nie rzucajrny sobie k16d pod nogi, bo patrzqc na to co teraz istnleje, t o  jest 
niepozqdane. Uwaiarn, i e  powinnifmy z lepszq inicjatywq wystgpowat w przyszlofci. Szacunek dla 
Burrnistrza, osoby reprezentujqcej nas wszystkich jest wainy, jeiel i  tego nie ma, to my t e i  jesteirny 
nikirn. Musi b y t  jakas odpowiedzialnoft i szacunek do bliiniego. Musirny to  odczut i brat  jakis przyklad. 
Jeieii nie szanujesz siebie, to nie szanujesz kogoS innego. Jeszue raz chcialern z lo iy t  iyczenia narn 
wszystkirn, caternu miastu i wszystkirn obywatelorn, ludziorn w calym kraju i niech narn B6g btogostawi. 

Burrnistrz Miasta Pan Michal  Plszko: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado. Wszyscy sobie iyuyrny,  
ja r6wniei chciatbyrn dolqczyC sig do rnoich przedrn6wcbw. Chcialbyrn iyczy t  Pahstwu i przede 
wszystkirn Mieszkahcorn wszelkiej pornyslnofci, zdrowia, czasu spgdzonego w gronie rodziny i do 
zobaczenia w przysztyrn roku 2020, oby dla naszego rniasta byl t o  rok lepszy n i i  rnijajqcy. 

Przewodniczqca Rady Pani  E l ib ie ta  t y t y l i s k a :  Szanowni Pahstwo, dostaiiirny rnnbstwo wspaniatych 
tyczeh od wspdtpracownik6w, od burrnistrzbw innych grnin, dostalifrny iyczenia od szef6w jednostek 
podiegtych, od dzieci ze szk61, jest tego bardzo duio. Marn nadzieje, i e  one wszystkie sig spelniq, ale 
jeteli chociai sig spetni jakaf ich czgft, to bedzie to  ogrornne szczgfcie. Chciatarn Pahstwu rowniei 
i yczy t  zdrowych, radosnych, rodzinnych, fantastyanych Swiqt. I za kaidyrn razern rnarn takq 
nadzieje, i e  te  Swigta bedq najwspanialsze, niezapornniane, takie o jaklch rnarzyiikie, bez wzglgdu 
na to czy bgdzie inleg czy nie bgdzie Sniegu, to atrnosfera rodzinna, w ktorej bgdzierny celebrowat te  
iwigta jest najwainiejsza. Obysrny wszyscy wypoczgii, iebySrny wszyscy rnogli sig spotkat 
w niezrniennyrn gronie, teby nikogo nie brakowalo. Gratulujg wszystkirn Paristwu, kt6rzy cieiko 
pracowaii nad tyrn, ieby  powstat ten budiet na 2020 rok, bo powiern wprost, t o  byl  kawat dobrej 
roboty. Cieszg sig i gratulujg, i e  dzisiaj ta uchwala budietowa zostala podjqta, ale od tych wszystkich 
rzeczy zawodowych chcg Paristwu iyczyt, abyfcie sig uwolnili na czas Swiat i zapornnieli, nie rnysieli 
o pracy, iebyic ie rnysieli o swoirn zdrowiu, kt6rego iyczg rnnbstwo i o tyrn, iebySrny spedzili wspaniale 
Swlgta, cudownie, szczgsliwie i wsp6inie, bo to  jest najwainiejsze. Wybaczajrny sobie wszystko zte 
i parnigtajrny zawsze o tych, ktorzy nie rnajq z kirn spgdzit tych fwiqt, iebyi rny nie zostawili nikogo 
sarnego. Miejsce przy stole zawsze rnarny, rozejrzyjrny sig wok& siebie. Zawsze o to apelujg, postulujg. 
Marn nadzieje, i e  Pahstwo to parnietajq. 

Glos zabrala Wiceprzewodniczqca rady Pani  Zdzls lawa G6rska: Szanowni Radni, Panie Burrnistrzu, 
zapornnieli$rny o naszej skarbniczce, Jej sig naleiq brawa, i e  spina ten budiet i stara sig jak rnoie. 

Przewodniczqca Rady Panl  E l ib ie ta  t y t y h s k a :  Naleiq sig wieikie brawa Pani Skarbnik. To jest bardzo 
cigika i bardzo dobra praca uwlehczona dzisiaj podjeciern uchwaly i rnarn nadziejg, i e  reaiizacja 
budietu, t e i  przebiegnie bez iadnych niespodzianek. 

22. Zakohczenie sesji. 

Po wyczerpaniu wszystkich punkt6w porzqdku obrad Przewodniczqca Rady Pan i  E l i b ie ta  
i y t y h s k a  zarnkngta obrady rn6wiqc: ,,Zamykam obrady XV sesji Rady Miejskiej w Klodzku". 

Zakoriczenle sesji nastwib o godz. 15:40 

Przewodnicz3ca Rady Miejsk ie j  w Klodzku 
~ l i b i e f i ~ v t v h s k a  


